
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 17. december 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 188
Af Skatteøkonomisk Redegørelse 2021 fremgår det på side 182, at ”På tilsvarende vis er 
hældningen på grundværdikurven mindre end 1 ved høje ejendomsværdier. Det skyldes 
navnlig, at byggekvaliteten og stand i områder med høje ejendomsværdier typisk er 
højere end gennemsnittet. Hvis der ikke tages højde for dette, vil de standardiserede 
bygningsværdier blive for lave, og dermed vil grundværdierne blive for høje.” Ministeren 
bedes redegøre for, om dette er udtryk for en normativ vurdering eller alternativt, hvilket 
empirisk belæg ministeren har for at forudsætte, at grundværdierne i toppen vil blive for 
høje, hvis det forudsættes, at hældningen på grundværdikurven er 1.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Dennis.Flydtkjaer@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anne Paulin
formand
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